
 1 

 

 

 

 13.5.22  תשפ"ב איירבי"ב  בהרערב שבת פר'                                         52-945גיליון מס'  –קיבוץ לביא בס"ד, 

 daflavi@lavi.co.il -דואר אלקטרוני

 

 

 

 ר בה 
לכאורה היה צריך להיות כתוב "והחזקת אותו", שתחזיק אותו שהוא לא   -אחיך ומטה ידו עמך והחזקת בו"  "וכי ימוך

יפול, ולא "והחזקת בו" שמשמע שתחזיק בו שאתה לא תיפול? אלא יש לבאר ע"פ הפסוק "עץ חיים היא למחזיקים בה" שם  
פול, "לולי תורתך שעשועי אז אבדתי בעניי". כך גם  ברור שהתורה תסתדר גם בלעדיך ואתה צריך להחזיק בה שאתה לא תי

אתה צריך לעזור לעני בשביל שאתה לא תיפול, "יותר ממה שבעל הבית עושה חסד עם העני, העני עושה עם בעל הבית".  
אתה נפגע מזה. הקב"ה ידאג לעני בכל מקרה, השאלה היא אם אתה תזכה   -כאשר מישהו מתמוטט לידך ואתה לא עוזר לו  

 ות השליח של הקב"ה. להי
הדרגה הכי גבוהה בצדקה היא לעשות עם העני שותפות, כך אתה מראה לו שאתה זקוק לו שביל העסקים שלך, כמו שכותב  

הרמב"ם: "שמונה מעלות יש בצדקה זו למעלה מזו... מעלה גדולה שאין למעלה ממנה זה המחזיק ביד ישראל שמך... או  
 ידו, ועל זה נאמר 'והחזקת בו' ".  עושה עימו שותפות... כדי לחזק את

 הדרגה העליונה היא "והחזקת בו"... עומק העניין שבאמת אתה מחזיק בו ולא הוא מחזיק בך! 
 ]הרב דוד אמתי[                                                                                                                                                            

 

 
 

 מעת לעט  

 

 

בתכנון, שירה,  –שלושה שבועות מרובי אירועים וטקסים עברו עלינו. חלק גדול מהציבור היה שותף להפקת האירועים 

שנרתם והשתתף! תודה  הקראות, נגינה, ריקוד, הגברה, תפעול, תפאורה, כתיבה, תפילה ועוד. תודה רבה ויישר כוח לכל מי 

 לחברי ועדת תרבות שהרימו את האירועים השונים במחשבה, יצירתיות ותשומת לב לכל פרט. 

הני ליפניק ויפעת ליכטנפלד שסיימו קדנציה של ארבע שנים.   –השבוע, בישיבת הנהלת הקהילה, נפרדנו מנציגות הציבור 

בדברי הפרידה ההדדיים, צוינה תרומתן לדיונים, החשיבות של נציג ציבור בהבאת קולות מהשטח והתובנות המתקבלות  

פקידן נאמנה מול התמודדויות מורכבות שהיו בתקופה זו  מנשיאה בתפקיד זה. תודה רבה להני וליפעת שעשו את ת 

 ובהצלחה לאחיה עמירם ומשה גולד המחליפים ולרועי שימרון הממשיך תקופה נוספת! 

ברכות חמות למתניה ולחרות שוורץ, עם קבלתכם לחברות בשעה טובה! מאחלים לכם המשך השתרשות בקבוצה, מתוך  

 שמחה, עמל ותרומה. 

כסאות ושולחנות עגולים. תודה לליאור ונקווה   –לקחת על עצמו את האחריות על ציוד השמחות ליאור אוצטר התנדב 

 שהציוד ישמש רק לשמחות! 

ימי החסד שלי מאז כניסתי לתפקיד, אני רוצה להודות לכל מי שתמך, ליווה והתעניין. שמחתי לפגוש ולהכיר    100עם סיום  

לא הכרתי. מוזמנים לקפוץ להגיד שלום כשאתם עוברים ליד בניין  את רוב החברים והחברות אולם ישנם עוד רבים ש

 המשרדים. 

 . תמר שורק                                                                                                                                                                      
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 : מהנהלת עסקים

 

 חברים להנהלות המלון והמפעלבחירת 

 חברים/ות, נציגי הציבור, להנהלת המלון ולהנהלת המפעל.  3במסגרת סבב הבחירות, יש לבחור 

נבחרים באסיפה. ניהול הליך האיתור ע"י הנהלת עסקים בתיאום עם ו.  – נציגי ציבור ע"פ ההגדרות במבנה הארגוני: 

 מינויים 

 ציע מועמדות ומועמדים שיכהנו כנציגי הציבור בהנהלות.הנהלת העסקים פונה בזאת אל הציבור לה

או בפתק  3993999-050למספר  או בווטסאפ chaim@lavi.co.il את ההצעות נא להעביר אלי במשך השבוע הקרוב למייל  

  לתא הדואר "פנסיה". 

 נא לציין האם המועמד/ת הינם להנהלת המלון או להנהלת המפעל. 

תודה, חיים קליין                                                                                                                                                               

 

 : מהחינוך

       חברי קהילת לביא היקרים  

בתוך חודש החינוך המתקיים, כמנהלת חינוך, ברצוננו להתייחס לעניין הסינון באינטרנט, הגלישה הבטוחה והחשיפה  
 ביותר. לתכנים שאינם רצויים, בעינינו נושא זה הוא משמעותי ביותר וחשוב מאוד וכהורים יש לנו תפקיד חשוב 

הנתונים הסטטיסטיים על חשיפה של ילדים ובני נוער נושא הגלישה הבטוחה ברשת הולך ותופס תאוצה משנה לשנה. 
)וכמובן, גם מבוגרים( לתכנים פוגעניים ולסכנות מסוגים שונים הינם מדאיגים ביותר המדליקים אצלנו נורה אדומה 

 ודורשים מאתנו לעצור ולבחון את דרכנו.

בחברה שבה רוב משקי הבית מחוברים לאינטרנט, גדלים הילדים עם גישה טבעית לרשת, והתמצאותם בה נעשית כמעט  
 האינטרנט משמש עבור ילדים רבים בעיקר מקום של בילוי ופנאי וגם אמצעי התקשורת שלהם עם חבריהם.מאליה. 

בתוכנות מסרים שדרכם הם מתקשרים זה עם זה.  מחקרים מראים כי השימוש הרב ביותר שעושים ילדים באינטרנט הינו 
האינטרנט עבור ילדים הוא הרבה יותר מכלי להשגת מידע אלא גם המקום שבו חייהם החברתיים הדבר מוכיח כי 

 מתנהלים. 

הורים רבים מודים כי הילדים מבינים באינטרנט טוב מהם. מובן שבמצב אידאילי הילדים משתפים את הוריהם היכן הם  
, ואף מספרים אם נתקלו בתוכן פוגעני. אולם אין זה תמיד המצב, במיוחד כאשר קיימת נגישות קלה ואף אקראית  גולשים

 לתכנים פוגעניים או לקשרים שליליים. 

הורה שאינו מתמצא עלול שלא לדעת על   במקומות שבהם הילדים מבלים הרבה זמן בגלישה יש לפקח על כך מקרוב.
לכן, מומלץ להתעדכן ולעקוב אחרי מה שהילדים עושים ברשת. ניתן להיעזר באמצעים סכנות בפניהן עומד הילד.  

 טכנולוגיים המאפשרים בקרת זמן ובקרת תוכן. 

  - קבלת כלים לשיח נכון על נושא זה, יחד עם הסינון  ברור לכולנו שהסינון חשוב מאוד, אך הוא אינו מספיק בפני עצמו.
 מוזמן לפנות אלינו בשמחה רבה.  -ישהו מכם זקוק להדרכה בנושא  כך שאם מ -יניבו תוצאה טובה יותר 

 

בכדי להתקין את הסינון במחשב הביתי שלכם עליכם לשלוח מייל עם בקשה לתמיכה של סיספרו: 
Support@syspro.co.il 

 עניין שעולה, מנהלת חינוך. בברכת גלישה בטוחה לכולם, לרשותכם בשמחה בכל 
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 : חודש חינוך

 !שלום לכולם

השבוע נהנינו מחוויה מיוחדת בהנחיית שלי ועקנין ולמדנו על מקומם של משחקים בחיי הילדים וגם בחיינו, וכיצד ניתן  

 !להשתמש במשחקים על מנת להעמיק ושפר את היחסים על הילדים. היה מרתק! תודה לשלי 

בערב ענו על שאלות ילדים הורים וצוותי חינוך מהעבר וההווה. היה   -"חה על השאלהסלי "ביום רביעי נהנינו מערב נעים של 

 .משעשע, מעניין ומקרב

 .תודה גדולה לעוז קורן על הנחיית הערב

 .על ההגברה והעזרהשירן תודה להדר 

 !על קטעי הארכיון המדהימיםפלג תודה לנחמיה 

 .ליסףתודה לילדים המקסימים: זוהר, עלמה, יערה, יובל, זמר, אלה וא

 .תודה להורים: רבקה, איציק, תמי אורבאום והודיה

 וינטרושרית שטרן , שרקה רי, אפרת אש רייס טרודי מבי תודה לנשות החינוך: הדס ש 

  .על הסיוע בחשיבה ובבניית הערב  לייןתודה גדולה לאופק, אביטל, בת שבע ואפרת ק

 !ותודה לכל מי שעזרה וסייעה בדרך

 !בלעדיכם זה לא היה קורה 

 !תערוכה מרתקת מהארכיון בנושא חינוך נתלתה  -למי שפיספס

כולם מוזמנים לבוא לראות  -על הקמת התערוכה בחדר האוכל שטרן תודה גדולה לטובה וינטר, חנה עמירם וחמדה

 !ולהינות 

 ף בהמשך! ומה הלאה? ראו בפירסום המצור

 ...ערב טד מרתק עם אנשי החינוך שלנו

 .בעידן המורכב שלנוה( לשיח על מיניות ומוגנות "והרצאה שתיתן כלים )בע

 ג ומעלה. מוזמנים כולם )לא רק להורים!("י-שתי הפעילויות מתאימות מ 

 חינוך תמנהל                                                                                                                                                         !נתראה

 

 

 לביא כלבבי 

   !בכישרון, בשמחה ובחיוך רחב  - לרחלי שירן היקרה, תודה ענקית על עיצוב עטיפות הסידורים, כמו תמיד

     מעריכים מאוד! הורי וילדי כיתה א׳  

 ?!" עלינו לזכור שקיבלנו רק לב אחד ואם בו נשנא, באיזה לב נאהב"
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 : הודעות 
 מהספרייה:

 "חנות על גלגלים" 

   16:00-19:00משעה  ( 16.5טו' באייר )יום שני בונקיים אותו השנה נקדים את "חג הספר העברי" 

 תגיע אלינו לרחבת חד"א 

 חנות ספרים על גלגלים.  -"אסטרונאוטית" 

 מה בתכנית:

o  מאות ספרים לילדים נוער ומבוגרים 
o  שעת סיפור לילדים 
o  מכירת קפה שמכינה בעלת החנות 

 מחצלות וארוחת ערב. מומלץ להביא 

 כדאי.... כדאי... כדאי.... 

 חנות ספרים -טית" ונא ולהתרשמות רשמו בגוגל: "אסטר

 אפרת אשרי                                                                        

***************************** 
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 שלום לכולם, 

 

 חלומות ומשואות –משולחנה של מזכלי"ת 

הרוח המיוחדת של ימי הזיכרון והעצמאות עדיין איתנו, על שולחני )וגם על חלון הרכב( עדין מתנוסס הדגל, וברוח זו נכתבת הפתיחה  

לאיגרת. ברבים מקיבוצינו מתקיים טקס מעבר בכניסתו של יום העצמאות, ובו, כמו בטקס הרשמי של מדינת ישראל, גם אצלנו, משיאים  

חבר קיבוץ מעלה גלבוע וראש ישיבת הקיבוץ הדתי.   –  שכתב הרב דוד ביגמן היפיפה  שיר  הות. בפתח האיגרת השבועית הבאנו את  משוא 

שהוקדש השנה לאנשים    משואת חלום השיבה לארץ, בטקס המשואות במעלה גלבוע  -בעת השאת משואה  הר' דוד  אותו קרא זהו השיר ש

 . החולמים

ובהמשך לרוח המיוחדת הזו, אנו מתכוננים לטקס שעורכות מידי שנה התנועות הקיבוציות באנדרטה לזכר נופלי מערכות ישראל ונפגעי  

פעולות האיבה של התנועה הקיבוצית. השנה, במלאת עשרים שנה לאינתיפאדה השנייה ולמבצע חומת מגן, יוקדש הטקס לזכר הנופלים 

אותן השנים לא פסח עלינו בקיבוץ הדתי, ונציגי משפחות נופלים מקיבוצינו ייקחו חלק פעיל בטקס. הזמנה  אז. מחיר הדמים של אירועי  

 . והחברים בהחלט מוזמנים להגיע ולקחת חלק בטקס המאוד מיוחד ומרגש הזה לטקס זה מצורפת גם השבוע לעמוד"ש

 

 

 ניצן אבירן -מהנעשה במחלקת משק וכלכלה 

וצעיר   חדש  וצעיר   - בחקלאותדור  חדש  דור  והצמחת  התחדשות 

הכפרי המרחב  כל  של  מרכזי  אתגר  מהווה  זה   ,בחקלאות  ובכלל 

עגום   בישראל  בחקלאות  העוסקים  גיל  ממוצע  הקיבוציות.  התנועות 

ו על  הוא  למדי  אין    59-60עומד  תשתנה,  לא  הזו  המגמה  אם  שנים. 

לחקלאות בישראל אופק. גם משרד החקלאות שם לו למטרה לפעול  

להצערת העוסקים בחקלאות, אם כי לא ראינו עד כה תכנית סדורה. 

פתח של תקווה אנו רואים בקבוצות שונות של צעירים בוגרי צבא ושרות 

לקיב מגיעות  האחרונות  שבשנים  במסגרות לאומי  הארץ  ברחבי  וצים 

מאורגנות לעבודה חקלאית כעבודה מעודפת, אולם זה עדיין מעט מידי 

 בכדי להשפיע באופן דרמטי על הסטטיסטיקה הבעייתית. 

יחד, ראשי האגפים   פועלים  אנו  בחודשים האחרונים 

התנועות  בשתי  הצעירים  ומחלקות  הכלכליים 

"יסודות",  בשיתוף ובהנחיה של צוות מכון    ,הקיבוציות

לגיבוש כיווני פעולה שיהוו תכנית עבודה רב שנתית  

יום דיון אנו מקיימים    30.5-לשינוי משמעותי בתחום. ב 

חשיבה קו    וסדנת  שיהווה  עבודה  נייר  לייצר  במטרה 

השלטון  מנחה   ולגורמי  הקיבוציות  לתנועות 

ל,  הרלוונטיים החקלאות  הלהחזרת  של  דור  ידיו 

שאנו   המחשבתי  ולתהליך  לשיח  הבסיס  הצעיר. 

במפגש. ושיוצג  בפנינו  העומדים  והאתגרים  התהליכים  את  המנתח  "יסודות"  חוקרי  ע"י  שנערך  מדיניות  נייר  הוא  לסדנה,   מתכננים, 

בקיבוץ יקום, מוזמנים מרכזי משק ומנהלי עסקים, מנהלי ענפי חקלאות  Greenwork( במתחם E)בניין שתתקיים בבית התנועה הקיבוצית 

ובוער בעצמותיו. אם הנושא חשוב לכם, אתם מוזמנים לה ליבו  וכל מי שהנושא קרוב אל  רשם בקישור ישונים, מנהלי משאבי אנוש 

השקת  ובעיקר לתרום לגיבוש תכנית הפעולה להמשך הדרך.  ,( להצטרף למסעgoogle.com)  סדנה על דור חדש בחקלאות  המצורף:

ביום שלישי, השתתפתי  -השדולה לפיתוח הגליל   בישיבה חגיגית להשקת    השבוע,  לפיתוח הגליל'כנציג הקיבוץ הדתי   ' השדולה 

כספים דנו בהארכת  ה  תבוועדהכנסת השונות.    תבוועדובכנסת. קדמו לאירוע החגיגי ישיבות ודיונים    'יום הגליל'שהתקיימה בשיאו של  

https://drive.google.com/file/d/1u4SgHUM-RkCEishcVMO_PTbrJxyK1Fl9/view?usp=sharing
https://drive.google.com/file/d/1u4SgHUM-RkCEishcVMO_PTbrJxyK1Fl9/view?usp=sharing
https://docs.google.com/forms/d/1pgjizlQaL142jlLnRXhqiKQOdYs4CfUebHVqogOo3J4/viewform?edit_requested=true
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באחת מהן  הכלכלה התקיימו שתי ישיבות:    תבוועדפיתוח וטיוב רפואת החרום בגליל.  ב  –הבריאות    תבוועדעד לאצבע הגליל.    6כביש  

דיון ביישום התכנית לפיתוח כלכלי  התקיים   הובשניי ,צפון שנפגעו מהתפרצות שפעת העופותמהפיצוי ללולנים  על הדיון סוער  התקיים  

ה הערבית דנה  של הגליל. ועדת ביטחון פנים דנה באתגרים המיוחדים של משטרת ישראל ומג"ב במחוז הצפון והועדה לענייני החבר

שיא של כל הזמנים  –תושבי הגליל    19בכנסת הנוכחית חברים    בגליל.  םוהצ'רקסיהדרוזים    יביישובבחיזוק תשתיות התקשורת והתחבורה  

ובכללם גם    ,סיעות הביתמרבות מזו אולי הסיבה שבישיבה החגיגית השתתפו עשרות רבות מאוד של חברי כנסת    !מאז קום המדינה

ני חברים  ביטחון, כלכלה, קליטת עליה, תקשורת, מדע וטכנולוגיה ועוד. בראש השדולה עומדים שהנושאים תיקי    חברי ממשלה רבים

מהקואליציה דבר שמעיד על המוכנות לפעול יחד למרות המחלוקות הרבות. מרבית ראשי הערים והמועצות   מהאופוזיציה ושתי חברות

מהצפון נכחו אף הם וכן נציגי ארגונים רבים שפעילותם קשורה בגליל. בישיבה הועלו נתונים רבים על הפער שבין  המקומיות והאזוריות

( MRIהיקף המכשור הרפואי המהותי )למשל    -הגליל ומרכז הארץ בתחומי ליבה רבים. לדוגמא: בכל הקשור לאיכות שרותי הרפואה  

חצי מהקיים הוא  בגליל  האוכלוסיה,  לגודל  ביחס   ביחס  מיטות  שונים, מספר  נתוני תחלואה  בנגב.  פחות מהקיים  ואף  במרכז הארץ 

אחר אזורים רבים ירודים בגליל ביחס לכל אזורי הארץ. גם בתחום התקשורת, הגליל מפגר משמעותית    - יה ואפילו תוחלת חיים  י לאוכלוס

בכלל המדינה. כך בכל נושא ונושא כמעט,    40%  לעומת ממוצע של  16%ארץ. היקף החיבור לתשתיות תקשורת מתקדמות עומד על  ב

 עולה שהגליל נמצא בפיגור משמעותי. 

)  2023לקראת אישור תקציב המדינה לשנת   (, תונח על שולחן הממשלה תכנית 16.6שאישורו בקריאה ראשונה מתוכנן בחודש הבא 

מיליון אזרחים בישראל בשנת    17-צפי של קרוב להשנים הבאות.   20-כוללנית רב שנתית שנותנת מענה לאתגרים העצומים של הגליל ב

אלף מקומות   100-יצירת כההכרח בא ימיליון תושבים. הנגזרת מכך ה 4-, מחייב הערכות של המדינה להגדלת אוכלוסיית הגליל ל2048

החיים: דיור, חינוך   כל תחומיבשנה לעצמאות המדינה. כיוצא בזה  100עבודה חדשים כבר בעשור הקרוב ועוד מאות אלפים עד שנחגוג 

כעת נותר רק לקוות שהממשלה תשרוד את המשבר שהיא נתונה  השכלה גבוהה, תשתיות תחבורת המונים, תקשורת, בטחון פנים ועוד.  

 בו וניתן יהיה לפעול ליישום התכניות הללו. 

 בואי להיות חלק מצוות חינוכי מוביל  –הזדמנות ייחודית 

לתפקיד מדריכה במדרשת עין הנצי"ב. האפשרות   בקול קורא יוצאת    מדרשת עין הנצי"ב

לשלב לימוד תורה עם עשייה חינוכית שמורה לבוגרת שירות, למי שמוכנה לגור במקום,  

מי עבודה בשבוע ושבת אחת בחודש. אם את בוגרת המדרשה,  י  4פנויה למשרה מלאה של  

 tanyaelon@gmail.comתקבלי כמובן עדיפות. לשליחת קורות חיים, תניה אלון: 

 שרה עברון וחברי המזכירות הפעילה

 

 

 

https://drive.google.com/file/d/1hJ_LFTzCaa-TdGxYOUX6VI5ueqJftvTT/view?usp=sharing
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